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Vidare de förtroendevalda revisorerna Bo Dahlström (s), Östen Bohlin (fp), Ingrid 
Dorle Andersson (s), Bengt Akalla (m), Gunilla Karlström (s) och Sven Ohm (fp) 
(samtliga §§ 1-3) samt enhetschef Jan-Erik Ek och revisor Eva Lundberg vid 
revisionskontoret (båda §§ 1-3). 
 

 
 § 1 

Justering 
 
Beslut 
 
Marknämnden utsåg vice ordföranden Mikael Söderlund (m) att tillsammans med 
ordföranden Leif Rönngren (s) justera dagens protokoll. Justering sker senast  
den 29 juni 2006 i Stadshuset. 
 
 

 § 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
 
Marknämnden godkände anmälan av protokoll från nämndens föregående 
sammanträde. 
 
 

 § 3 
Frågor för beredning och information från kontoret 
 
Revisorernas granskning av nämndens verksamhet 2005 och revisionsplan för 2006 
---------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Ordföranden Bo Dahlström (s) och ledamoten Ingrid Dorle Andersson (s) från 
nämndens revisorer informerade om revisionen av nämndens verksamhet 2005, 
planerna för revisionen av nämndens verksamhet 2006 samt diskuterade granskningen 
och planen tillsammans med nämnden. 
 
Beslut 
 
Marknämnden tackade efter avslutad överläggning för informationen. 
 
 
Skrivelse för beredning 
----------------------------- 
 
Anmälan gjordes av inkommen skrivelse till marknämnden enligt följande: 
 
- Gör ett omtag i planeringen av bostäder i Hjorthagen – Värtan - Loudden av 
 ledamoten Åsa Romson (mp) och ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp). 
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Beslut 
 
Marknämnden beslöt att överlämna skrivelsen till markkontoret för beredning. 
 
 
Förvaltningschefens semester 
----------------------------------- 
 
Markdirektören Göran Långsved anmälde att han avsåg att ta semester veckorna 28-31 

och utse följande som vikarier under denna tid: Eva Olsson (vecka 28), Bengt Hjelm 
(veckorna 29-30) och Lennart Gustafsson (vecka 31). 
 
Beslut 
 
Marknämnden godkände anmälan. 
 
 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Anmälan gjordes av inkomna skrivelser, protokollsutdrag m m till marknämnden vilka 
förtecknats i promemoria av den 7 juni 2006 och, vad gäller senare inkomna skrivelser 
m m, i promemoria av den 15 juni 2006. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt dels godkänna anmälan dels delta med sex förtroendevalda (3+3) 
i Information Management Policies Assessment for City Transportation System 
(IMPACTS) 11:e årliga konferens Congestion Charging in Stockholm & Unexpected 
Events i Stockholm den 29-30 juni 2006, med två (1+1) förtroendevalda i IFHP:s 
50:de världskongress i Genève, Schweiz den 10-13 september 2006 och med de 
förtroendevalda i nämnden som så önskar i Stockholms Byggmästareförenings 
bostadsutställning Tensta Bo 06 med tillhörande seminarier den 17-27 augusti 2006. 
 
 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom  
markkontoret 
Dnr M2006-010-00061 
 
Markkontoret hade den 18 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs att nämnden beslutar enligt följande: 
 
 Marknämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
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 § 6 
En sammanhållen diskrimineringslagstiftning. 
Remiss av diskrimineringskommitténs slutbetänkande 
Dnr M2006-000-00859 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 23 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden besvarar remissen med kontorets utlåtande 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga A. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
 Marknämnden besvarar remissen med kontorets utlåtande 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 7 
Utarbetande av en plan för jämlikhet, integration och mångfald 
Dnr M2005-000-00166 
 
Markkontoret hade den 23 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner kontorets förslag till inriktning för det fortsatta arbetet 
 med utarbetande av en plan för jämlikhet, integration och mångfald. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt bilaga B. 
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 § 8 
Anmälan av ekonomisk uppföljning maj 2006 
Dnr M2006-112-00331 
 
En av markkontoret den 12 juni 2006 avgiven promemoria med ekonomisk 
uppföljning för maj 2006 anmäldes. 
 
Beslut 
 
Marknämnden godkände anmälan. 
 
 

 § 9 
Revisionsberättelse för 2005 
Dnr M2006-130-00811 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 8 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden beslutar att, som yttrande över årsrapport avseende revisionen av 
 nämndens verksamhet under 2005, till nämndens revisorer (revisorsgrupp 2) 
 överlämna och åberopa utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak godkänna 
kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden anser att revisorernas granskning är bra och ser positivt på att 
kontoret skärpt upp rutinerna och genomlyst alla större projekt. Nämnden noterar 
att vissa stora projekt har hanterats i den gamla organisationen. Dessa är nu 
införlivade i den nya organisationen. I de fall avvikelser förekommit har nämnden 
följt upp dem och beslutat att samtliga avvikelser ska hanteras i nämnden. 

 
Marknämnden kommer särskilt att följa upp ärenden kring jämställdhet/mångfald, 
personalpolitiken/medarbetarförsörjning, konsultanvändningen, 
medarbetarenkäten samt upphandlingar. 

 
Marknämnden anser att kontoret bör se över på vilket sätt det går att förhindra att 
de pensionsavgångar som kommer att ske framöver inte innebär en för 
omfattande kompetensförlust. Marknämnden vill därför särskilt uppmärksamma 
kontoret på behovet av nyrekrytering och tillvaratagande av befintlig kompetens.  
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Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 10 
Förköp av och förvärvstillstånd för vissa fastigheter 
Dnr M2006-551-00658 
 
Markkontoret hade den 31 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet, som sedermera delvis ändrats, föreslogs enligt 
följande: 
 
1 Kommunen utövar inte sin förköpsrätt avseende i bilaga 1 angivna förvärv. 
2 Kommunen påkallar inte prövning enligt lagen om förvärv av hyresfastighet m m 
 beträffande de förvärv i bilaga 1 där det anges att tillståndsprövning ej erfordras. 
 
Beslut i ärendet justeras omedelbart med hänsyn till tidsfristerna för förköpsrätt och 
tillståndsprövning. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets ändrade förslag. 
 
Ledamoten Johanna Nilsson (s) deltog inte i behandlingen av detta ärende. 
 
 

 § 11 
Avgälder för studentbostäder 
Dnr M2006-514-01160 
 
Markkontoret hade den 22 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner att avgäldsnivån för studentbostäder skall motsvara 50 
 % av nivån för bostäder upplåtna med hyresrätt. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 12 
Förköp av fastigheterna Gjutmästaren 8 och Induktorn 24 i Ulvsunda 
industriområde 
Dnr M2006-552-01159 
 
Markkontoret hade den 23 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
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1 Marknämnden hemställer att kommunfullmäktige beslutar att förköpa 
 fastigheterna Gjutmästaren 8 och Induktorn 24 i Ulvsunda industriområde. 
2 Nämnden hemställer att kommunfullmäktige ger Fastighets AB Gmästaren i 
 uppdrag att förvärva fastigheterna. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att låta ärendet utgå. 
 
 

 § 13 
Överenskommelse om exploatering för bostäder samt försäljning inom del av 
fastigheterna Stora Essingen 1:34 och Stora Essingen 1:87 på Stora Essingen till 
Valspråket Förvaltning AB 
Dnr M2006-511-00795 
 
Markkontoret hade den 29 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 
 mellan marknämnden och Valspråket Förvaltning AB avseende del av 
 fastigheterna Stora Essingen 1:34 samt Stora Essingen 1:87 enligt vad som anges i 
 utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga D. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
 Marknämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 
 mellan marknämnden och Valspråket Förvaltning AB avseende del av 
 fastigheterna Stora Essingen 1:34 samt Stora Essingen 1:87 enligt vad som anges i 
 utlåtandet. 
 
Reservation 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 

 § 14 
Ändrad detaljplan för kv Kompaniet och Plutonen m m i  stadsdelen Östermalm. 
Remiss av planförslag 
Dnr M2006-512-00663 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret samt trafikkontoret hade avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser 
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marknämnden - enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorens utlåtande  
 till stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ny detaljplan inom kvarteren 
 Kompaniet och Plutonen i stadsdelen Östermalm, S-Dp 2005-08933-54.  
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt bilaga E. 
 
 

 § 15 
Överenskommelse om exploatering för bostäder och hotell inom fastigheten 
Marieberg 1:26 (kv Snöflingan och Iskristallen) på Kungsholmen med Skanska 
Sverige AB. Genomförandebeslut 
Dnr M2006-511-00901 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 24 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering inom 
 fastigheten Marieberg 1:26 omfattande investeringsutgifter om 390 mnkr samt 
 föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger marknämnden, 
 genom markkontoret, i uppdrag att genomföra projektet. 
2 Nämnden godkänner för sin del två upprättade exploateringsavtal med 
 Skanska Sverige AB avseende försäljning av del av fastigheten Marieberg 1:26 
 för hotell respektive för bostäder samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner 
 upprättade exploateringsavtal. 
3 Nämnden godkänner för sin del upprättat avtal med landstinget och SL för 
 genomförandet av överdäckning av tunnelbaneanläggning samt föreslår att 
 kommunfullmäktige godkänner avtalet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga F1. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering inom 
 fastigheten Marieberg 1:26 omfattande investeringsutgifter om 390 mnkr samt 
 föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger marknämnden, 
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 genom markkontoret, i uppdrag att genomföra projektet. 
2 Nämnden godkänner för sin del två upprättade exploateringsavtal med 
 Skanska Sverige AB avseende försäljning av del av fastigheten Marieberg 1:26 
 för hotell respektive för bostäder samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner 
 upprättade exploateringsavtal. 
3 Nämnden godkänner för sin del upprättat avtal med landstinget och SL för 
 genomförandet av överdäckning av tunnelbaneanläggning samt föreslår att 
 kommunfullmäktige godkänner avtalet. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt bilaga F2. 
 
 

 § 16 
Överdäckning av järnvägen nordost om Södra Station, Mariagårdstäppan, samt 
markanvisning för bostadsändamål inom fastigheterna Södermalm 7:62 och 7:63 
m m (Johan Helmich Romans Park) samt del av fastigheten Östergötland 29 
(Södra Latin) inom Södermalm till JM AB. Inriktningsbeslut 
Dnr M2006-513-00921 
 
Markkontoret hade den 17 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner projekten och ger kontoret i uppdrag att träffa avtal med 
 Banverket i enlighet med utlåtandet. Inriktningsbeslut. 
2 Nämnden anvisar mark för bostadsändamål inom fastigheterna Södermalm 7:62 
 och 7:63 m m (del av Johan Helmich Romans Park) samt del av fastigheten 
 Östergötland 29 (Södra Latin) till JM AB och ger kontoret i uppdrag att träffa 
 markanvisningsavtal. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa detaljplan hos stadsbyggnadskontoret 
 avseende både Mariagårdstäppan och exploateringen inom fastigheterna 
 Södermalm 7:62, 7:63 och Östergötland 29 m m. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till 
förslag som redovisas i bilaga G1. 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som 
redovisas i bilaga G2. 
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Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter ajournering och propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden Leif Rönngren m fl (s), vice ordföranden Mikael Söderlund 
m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) 
gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak bifalla kontorets förslag till 
beslut samt att därutöver anföra följande:  
 
 I det fortsatta arbetet med att förverkliga detta projekt bör den större 
 exploateringen vara huvudalternativ. Samtidigt är det avgörande att Maria 
 Elementar och Södra Latin inte förlorar möjligheten att erbjuda skolgård åt sina 
 elever. I ett kommande planarbete ska utredning ske i samarbete med SISAB och 
 skolorna om att en exploatering även skulle kunna omfatta del av fastigheten 
 Östergötland 29 (Södra Latin). Dessutom är det viktigt att man i planbarbetet 
 anstränger sig för att få en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området. 
 
Reservation 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) enligt det av dem gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 17 
Spridningsvägar och samband mellan Norra och Södra Djurgården. Återremiss 
av ”Förbindelse över Värtabanan m m” 
Dnr M2005-511-00260 
 
Markkontoret hade den 16 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner kontorets lägesredovisning. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 18 
Överenskommelse om exploatering för bostäder och lokaler samt köp och 
försäljning av mark inom fastigheten Sabbatsberg 16 m m i Vasastaden med 
Locum AB, Anders Bodin Förvaltning AB m fl. Genomförandebeslut 
Dnr M2005-511-00056 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 29 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering inom 
 fastigheten Sabbatsberg 16 m m omfattande investeringsutgifter om 270 mnkr 
 inklusive  markförvärv och investeringsinkomster om 18 mnkr samt föreslår att 
 kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger marknämnden, genom 
 markkontoret, i uppdrag att genomföra projektet.  
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2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 
 mellan marknämnden och berörda byggherrar avseende fastigheten Sabbatsberg 16 
 m m enligt vad som anges i utlåtandet. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa avtal om förvärv och försäljning 
 enligt vad som anges i utlåtandet. 
4 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja inledande gatu- och 
 ledningsarbeten inom fastigheten Sabbatsberg 16 för upp till 25 mnkr i avvaktan på 
 att kommunfullmäktige godkänner genomförande av projektet. 
 Delgenomförandebeslut. 
5 Beslut i detta ärende justeras omedelbart. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga H. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering inom 
 fastigheten Sabbatsberg 16 m m omfattande investeringsutgifter om 270 mnkr 
 inklusive  markförvärv och investeringsinkomster om 18 mnkr samt föreslår att 
 kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger marknämnden, genom 
 markkontoret, i uppdrag att genomföra projektet.  
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 
 mellan marknämnden och berörda byggherrar avseende fastigheten Sabbatsberg 16 
 m m enligt vad som anges i utlåtandet. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa avtal om förvärv och försäljning 
 enligt vad som anges i utlåtandet. 
4 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja inledande gatu- och 
 ledningsarbeten inom fastigheten Sabbatsberg 16 för upp till 25 mnkr i avvaktan på 
 att kommunfullmäktige godkänner genomförande av projektet. 
 Delgenomförandebeslut. 
5 Beslut i detta ärende justeras omedelbart. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
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§ 19 
Lägesredovisning av arbetet med att ta fram riktlinjer för stadens 
företagsområden 
Dnr M2006-510-00051 
 
Markkontoret m fl hade den 21 april 2006 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser 
marknämnden - enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner lägesredovisningen av arbetet med att ta fram riktlinjer 
 för stadens företagsområden. 
2 Nämnden godkänner inriktningen för att göra analyser av konsekvenserna för 
 näringslivet i programarbeten. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorens förslag. 
 
 

 § 20 
Godkännande av investeringsutgifter och genomförande av kv Erik i Bromsten. 
Genomförandebeslut 
Dnr M2006-511-01059 
 
Markkontoret hade den 19 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner genomförandet av exploatering inom kvarteret Erik 
 omfattande investeringsutgifter om 8 mnkr och ger kontoret i uppdrag att 
 genomföra projektet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga I1. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga I2. 
 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
 Marknämnden godkänner genomförandet av exploatering inom kvarteret Erik 
 omfattande investeringsutgifter om 8 mnkr och ger kontoret i uppdrag att 
 genomföra projektet. 
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Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
 

 § 21 
Markanvisning för föreningsbyggnad inom fastigheten Rinkeby 2:10 i stadsdelen 
Rinkeby till Turkiska-Svenska Kulturföreningen 
Dnr M2006-510-00669 
 
Markkontoret hade den 22 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden anvisar mark under två års tid för föreningsändamål till Turkiska-
 Svenska Kulturföreningen i Rinkeby vid Gamlebyplan i Rinkeby, del av 
 fastigheten Rinkeby 2:1. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa ny detaljplan av stadsbyggnads-
 kontoret. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt på förslag av ordföranden Leif Rönngren m fl (s), vice 
ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v), Åsa 
Romson (mp), Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) att i huvudsak 
bifalla kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Den föreslagna markanvisningen kan medföra en välkommen utveckling i ett på 
många sätt eftersatt område. Vi vill att kontoret nu går vidare och tar ett 
helhetsgrepp på hur stadsdelen Rinkeby kan utvecklas. 

 
Ledamoten Hasan Dölek (s) deltog inte i behandlingen av detta ärende. 
 
 

 § 22 
Överenskommelse om exploatering för bostadsändamål med tomträttsupplåtelse 
inom fastigheten Skärkarlen 8 i Blackeberg med AB Familjebostäder. 
Genomförandebeslut 
Dnr M2006-511-01059 
 
Markkontoret hade den 16 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner genomförandet av exploatering inom fastigheten 
 Skärkarlen 8 m fl omfattande investeringsutgifter om 8,2 mnkr och ger kontoret i 
 uppdrag att genomföra projektet. 
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2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering med 
 tomträttsupplåtelse med AB Familjebostäder avseende fastigheten Skärkarlen 8 
 enligt vad som anges i utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga J1. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga J2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden godkänner genomförandet av exploatering inom fastigheten 
 Skärkarlen 8 m fl omfattande investeringsutgifter om 8,2 mnkr och ger kontoret i 
 uppdrag att genomföra projektet. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering med 
 tomträttsupplåtelse med AB Familjebostäder avseende fastigheten Skärkarlen 8 
 enligt vad som anges i utlåtandet. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
 

 § 23 
Markanvisning för bostäder inom fastigheten Blackeberg 2:1 i stadsdelen 
Blackeberg till AB Svenska Bostäder. Inriktningsbeslut 
Dnr M2006-513-01039 
 
Markkontoret hade den 15 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Blackeberg 2:1 till AB 
 Svenska Bostäder och ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa ny detaljplan av 
 stadsbyggnadskontoret. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga K1. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga K2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Blackeberg 2:1 till AB 
 Svenska Bostäder och ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa ny detaljplan av 
 stadsbyggnadskontoret. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
 

 § 24 
Detaljplan för del av kv Margretero i Mariehäll. Remiss 
Dnr M2006-512-00816 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 11 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ändrad detaljplan för del av  
 kv Margretero i Mariehäll, S-Dp 2005-08325-54. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga L1. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga L2. 
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Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak godkänna 
kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Det är positivt att kvarteren vid Bälstabro byggs om till bostäder, men med den 
stadskaraktär som området har bör verksamhetslokaler blandas in i bottenplanen. 
Det är viktigt att utbyggnaden av tvärbanan fortskrider för att få bra 
kollektivtrafikförsörjning av området. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 25 
Markanvisning för bostäder inom del av fastigheten Ulvsunda 1:1 i Bromma till 
NCC Construction AB. Inriktningsbeslut 
Dnr M2005-513-00913 
 
Markkontoret hade den 9 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden anvisar mark för bostadsändamål inom del av fastigheten 
 Ulvsunda 1:1 till NCC Construction AB och ger kontoret i uppdrag att träffa 
 markanvisningsavtal. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa detaljplan hos stadsbyggnads-
 kontoret. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 26 
Detaljplan för del av kv Ordensgraden m fl i stadsdelen Nockebyhov. Remiss 
Dnr M2006-512-01085 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 29 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbyggnadsnämnden 
 som svar på förslag till ändrad detaljplan för del av kvarteret Ordensgraden m fl i 
 stadsdelen Nockebyhov, S-Dp 2004-06683-54. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga M1. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga M2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbyggnadsnämnden 
 som svar på förslag till ändrad detaljplan för del av kvarteret Ordensgraden m fl i 
 stadsdelen Nockebyhov, S-Dp 2004-06683-54. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
 

 § 27 
Områdesprogram för de fyra stadsdelarna Bredäng, Sätra, Skärholmen och 
Vårberg. Remiss 
Dnr M2006-512-00758 
 
Markkontoret hade den 16 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss för områdesprogram för de 
 fyra stadsdelarna Bredäng, Sätra, Skärholmen och Vårberg, Dnr 2002-12665-53. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 28 
Upplageområdet Snösätragränd i Rågsved. Nämnduppdrag 
Dnr M2005-410-00597 
 
Markkontoret hade den 17 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
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 Marknämnden godkänner kontorets redovisning av ärendet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga N. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak godkänna 
kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden ämnar inte förlänga avtalet och ger därmed kontoret i uppdrag att 
planera för avflytt och evakuering av befintliga företag i området inför 2009-12-
31. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 29 
Ändrad markanvisning för bostadsändamål i stadsdelen Västertorp till NCC 
Construction Sverige AB inom område beläget på fastigheterna Isdubben 6 och 
Västberga 1:1 samt inom område beläget på fastigheten Västertorp 1:2 invid 
fastigheten Isläggen 1. Inriktningsbeslut samt planbeställning 
Dnr M2006-513-00761 
 
Markkontoret hade den 15 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden anvisar mark för bostäder till NCC Construction Sverige AB i de 
 två områdena på fastigheterna Isdubben 6 och Västberga 1:1 respektive på 
 fastigheten Västertorp 1:2 invid fastigheten Isläggen 1 som tidigare markanvisats 
 till HEBA fastighets AB. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna erforderliga avtal och påbörja 
 utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa ny detaljplan av 
 stadsbyggnadskontoret. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga O. 
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Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden anvisar mark för bostäder till NCC Construction Sverige AB i de 
 två områdena på fastigheterna Isdubben 6 och Västberga 1:1 respektive på 
 fastigheten Västertorp 1:2 invid fastigheten Isläggen 1 som tidigare markanvisats 
 till HEBA fastighets AB. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna erforderliga avtal och påbörja 
 utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att beställa ny detaljplan av 
 stadsbyggnadskontoret. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 30 
Detaljplan för del av kv Årstaäng i Liljeholmen. Remiss 
Dnr M2006-512-01072 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 18 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbygg-
 nadsnämnden som svar på förslag till detaljplan för del av kv Årstaäng i 
 Liljeholmen, S-Dp 2004-04433-54. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna exploateringsavtal med AB 
 Stockholmshem. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga P1. 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga P2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
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1 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbygg-
 nadsnämnden som svar på förslag till detaljplan för del av kv Årstaäng i 
 Liljeholmen, S-Dp 2004-04433-54. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna exploateringsavtal med AB 
 Stockholmshem. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
 

 § 31 
Överenskommelse om exploatering för bostäder vid kv Gåshällan i Kärrtorp med 
Svenska Bostäder. Genomförandebeslut 
Dnr M2006-511-01028 
 
Markkontoret hade den 15 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner genomförandet av exploatering vid kv Gåshällan 
 omfattande investeringsutgifter om 7,8 mnkr och ger kontoret i uppdrag att 
 genomföra projektet. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 
 mellan marknämnden och Svenska Bostäder AB avseende område vid kv 
 Gåshällan enligt vad som anges i utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Q. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden godkänner genomförandet av exploatering vid kv Gåshällan 
 omfattande investeringsutgifter om 7,8 mnkr och ger kontoret i uppdrag att 
 genomföra projektet. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 
 mellan marknämnden och Svenska Bostäder AB avseende område vid kv 
 Gåshällan enligt vad som anges i utlåtandet. 
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Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 32 
Detaljplan för förlängning av Skrubba Malmväg inom fastigheten Skrubba 1:1 i 
stadsdelen Skrubba från korsningen Skrubba Malmväg – Bollmoravägen till 
Töresjövägen. Remiss 
Dnr M2006-512-00895 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 10 maj 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbyggnads- 
 nämnden som svar på förslag till detaljplan för förlängning av Skrubba Malmväg 
 inom fastigheten Skrubba 1:1,  S-Dp 2004-08728-54. 
2 Nämnden beslutar att omedelbart justera beslutet. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 33 
Detaljplan för del av kv Jämlikheten m m i stadsdelen Bagarmossen. Remiss 
Dnr M2006-512-01029 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 17 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbyggnads-
 nämnden som svar på ändrad detaljplan för del av kv Jämlikheten m m i 
 stadsdelen Bagarmossen, S-Dp 2004-14026-54. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna erforderliga avtal för genomförandet 
 av exploateringen. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga R1. 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som 
redovisas i bilaga R2. 
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Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet till stadsbyggnads-
 nämnden som svar på ändrad detaljplan för del av kv Jämlikheten m m i 
 stadsdelen Bagarmossen, S-Dp 2004-14026-54. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att teckna erforderliga avtal för genomförandet 
 av exploateringen. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) enligt det av dem gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 34 
Ändrad inriktning och detaljplan för Sjöstadsporten inom Hammarby Sjöstad 
Dnr M2006-512-01144 
 
Markkontoret hade avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner den nya inriktningen i enlighet med utlåtandet samt 
 tilläggsavtal med Gelbgjutaren HB med anledning därav. 
2 Beslutet i detta ärende justeras omedelbart. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga S. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
1 Marknämnden godkänner den nya inriktningen i enlighet med utlåtandet samt 
 tilläggsavtal med Gelbgjutaren HB med anledning därav. 
2 Beslutet i detta ärende justeras omedelbart. 
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Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 § 35 
Grönmarkskompensation vid exploatering 
Dnr M2005-110-01316 
 
Markkontoret hade den 19 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner kontorets redovisning av arbetet med grönkompensation 
 som svar på budgetuppdrag. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet 
 
 

 § 36 
Hammarbybacke, Hammarbyhöjdens IP och Nackareservatet. Skrivelser från 
ledamoten Kajsa Stenfelt (v) och ersättaren Ann-Marie Strömberg (v) samt 
ledamoten Åsa Romson (mp) 
Dnr M2006-520-00867 
 
Markkontoret hade den 31 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner redovisningen om aktuell planering för området som 
 svar på skrivelser från ledamoten Kajsa Stenfelt (v) och ersättaren Ann-Marie 
 Strömberg (v) resp. ledamoten Åsa Romson (mp). 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilt uttalande 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt bilaga T. 
 
 

 § 37 
Förvärv av fastigheten Valparaiso 2 i Södra Värtahamnen från Jernhusen 
Fastigheter AB 
Dnr M2006-554-01097 
 
Markkontoret hade den 24 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
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vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner för sin del köpeavtal rörande fastigheten Valparaiso 2 i 
 Södra Värtahamnen. 
2 Beslutet i detta ärende justeras omedelbart. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 

 § 38 
Nej till kinesisk gatsten i Stockholm. Skrivelse från ledamoten Gabriel Marawgeh 
(kd) 
Dnr M2006-600-01109 
 
Markkontoret hade den 24 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner kontorets förslag till hantering av inköp av stenmaterial 
 enligt utlåtandet. 

Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 39 
Markanvisning för kommersiellt ändamål inom fastigheten Akalla 4:1 i stadsdelen 
Tensta till Einar Mattsson Fastighets AB. Inriktningsbeslut 
Dnr M2005-513-00878 
Bordlagt 23 maj 2006 nr 17 
 
Markkontoret hade den 27 april 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden anvisar mark för kommersiellt ändamål inom fastigheten Akalla 
 4:1 till Einar Mattson Fastighets AB. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
4  Nämnden medger ändrat ändamål för tomträtten Tensta 4:9. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt på förslag av ordföranden Leif Rönngren m fl (s), vice 
ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v), Åsa 
Romson (mp), Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) att återremittera 
ärendet för inhämtande och införande av stadsdelsnämndens synpunkter i ärendet.  
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§ 40 
Markanvisningstävling avseende etablering av stormarknad och bostäder vid 
Hjulsta bollplan inom fastigheten Akalla 4:1 i stadsdelen Tensta. 
Inriktningsbeslut och återremiss 
Dnr M2005-513-00087 
Bordlagt 23 maj 2006 nr 18 
 
Markkontoret hade den 27 april 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden ger kontoret i uppdrag att genomföra en markanvisningstävling för 
 etablering på Hjulsta bollplan enligt förslag i utlåtandet. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga 
U1. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga U2. 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som 
redovisas i bilaga U3. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) framställda yrkandet, d v s att i huvudsak 
godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden anser att markanvisningstävlingen även ska omfatta ytterligare 
delar såsom den lokala idrottens förutsättningar och ett mer omfattande 
bostadsbyggande. Det är även viktigt att trafiklösningar tas fram i väntan på att 
E18 färdigställs. 

 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) enligt det av dem gemensamt 
framställda yrkandet. 
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§ 41 
En ny stadsdel i Årsta. Skrivelse av vice ordföranden Mikael Söderlund (m) 
Dnr M2006-511-00295 
Bordlagt 23 maj 2006 nr 27 
 
Markkontoret hade den 25 april 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner redovisningen i utlåtandet som svar på 
 skrivelsen En ny stadsdel i Årsta av Mikael Söderlund (m). 
  
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 42 
Principer för försäljning av fritidsfastigheter upplåtna med tomträtt 
Dnr M2006-554-00759 
Bordlagt 27 april 2006 nr 11 och 23 maj 2006 nr 35 
 
Markkontoret hade den 7 april 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden beslutar att försäljningspriset vid friköp av tomträttsmark för 
 fritidshus skall motsvara stadens aktuella avkastningsvärde, d v s nuvärdet av de 
 framtida tomträttsavgälderna. 

 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att bordlägga ärendet. 
 
 

 § 43 
Markanvisning för bostäder inom del av fastigheten Hammarbyhöjden 1:1 i 
Johanneshov till Wåhlin Fastigheter AB. Inriktningsbeslut 
Dnr M2005-513-01053 
Bordlagd 16 februari 2006 nr 28 och senast 23 maj 2006 nr 37 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 26 januari 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden anvisar mark för bostadsändamål inom del av fastigheten 
 Hammarbyhöjden 1:1 till Wåhlin Fastigheter AB och ger kontoret i uppdrag att 
 träffa markanvisningsavtal. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att påbörja utredningsarbetet. Inriktningsbeslut. 
3 Nämnden hemställer hos stadsbyggnadsnämnden om ändrad detaljplan för 
 området. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (27)    

Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga V1. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl 
(fp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga V2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att avslå kontorets förslag och  
att anföra följande: 
 

I dagsläget är nämnden inte beredd att markanvisa i detta projekt. Dels utifrån 
lokala synpunkter som framkommit i processen och dels utifrån att det aktuella 
området behöver sättas i ett sammanhang. Den aktuella marken finns i nära 
anslutning till Globenområdet. Där har omfattande exploatering skett. Ytterligare 
diskuteras i förslagen om den s.k. Evenemangsstaden. Nämnden vill att eventuell 
framtida markanvisning behandlas i det fortsatta arbetet med dessa förslag. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Ulf Fridebäck m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda yrkandet. 
 
 

 
 
 

§ 44 
Samverkansgrupp för ett levande båtliv i Stockholm 
Dnr M2006-330-00009 
 
Markkontoret samt idrottsförvaltningen hade den 9 maj 2006 avgivit gemensamt 
tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – 
vad avser marknämnden - enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner förslaget till samverkansgrupp. 
2 Nämnden godkänner förslaget till direktiv och befogenheter för 
 förvaltningsövergripande samarbete. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorens förslag. 
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§ 45 
Tillönskan om trevlig sommar  
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) tackade anställda och förtroendevalda för arbetet i 
förvaltning och nämnd och tillönskade alla en trevlig sommar. Vice ordföranden 
Mikael Söderlund (m) instämde och tillönskade ordföranden detsamma. 
 

 
 
 

Vid protokollet 
 
 
 
Hans Engstrand 
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 Tillhör § 6, bilaga A 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 6 
 

En sammanhållen 
diskrimineringslagstiftning. 
Remis av diskriminerings-
kommitténs slutbetänkande 
 
Mikael Söderlund m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 

 
 
 

Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att lämna ärendet utan eget ställningstagande. 
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 Tillhör § 7, bilaga B 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 7 
 
 Plan för jämlikhet, integration och 
 mångfald. 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
  
 
 

Särskilt uttalande 
 
Planen bör även belysa hur nämnden verkar för förstärkningar av stadens offentliga rum 
och yttre miljöer som led i bättre mötesplatser och integration. 
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 Tillhör § 9, bilaga C 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 9 
 
 Revisionsberättelse 
 
 Leif Rönngren m.fl. (s) 
 Kajsa Stenfelt (v) 
 Åsa Romson (mp) 
  
   
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt  
 
att därutöver anföra följande 
 

Marknämnden anser att revisorernas granskning är bra och ser positivt på 
att kontoret skärpt upp rutinerna och genomlyst alla större projekt. 
Nämnden noterar att vissa stora projekt har hanterats i den gamla 
organisationen. Dessa är nu införlivade i den nya organisationen. I de fall 
avvikelser förekommit har nämnden följt upp dem och beslutat att 
samtliga avvikelser ska hanteras i nämnden. 
 
Marknämnden kommer särskilt att följa upp ärenden kring 
jämställdhet/mångfald, personalpolitiken/medarbetarförsörjning, 
konsultanvändningen, medarbetarenkäten samt upphandlingar. 
 
Marknämnden anser att kontoret bör se över på vilket sätt det går att 
förhindra att de pensionsavgångar som kommer att ske framöver inte 
innebär en för omfattande kompetensförlust. Marknämnden vill därför 
särskilt uppmärksamma kontoret på behovet av nyrekrytering och 
tillvaratagande av befintlig kompetens.  
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 Tillhör § 13, bilaga D 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 13 
 
 Exploateringsavtal Stora Essingen 
 1:34 och 1:87 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 
 

 

Förslag till beslut 
 
Att avslå förslaget 
 
Att anföra följande: 
 
Miljöpartiet har avslagit planerna på radhusbebyggelse på Essinge IP. Essinge IP har en 
stor användning för många på Stora Essingen och har behov av upprustning men vi 
anser att upprustningar av idrottsplatser bör kunna bekostas av staden utan att delar av 
idrottsmarken alltid ska försäljas och bebyggas. Om det ska kompletteringsbebyggas 
bostäder på Stora Essingen bör flerbostadshus övervägas. 
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 Tillhör § 14, bilaga E 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 14 
 
 Detaljplan för kv Kompaniet och  
 Plutonen, Östermalm 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 

Särskilt uttalande 
 
Förbättrade säkerhetsutformningar är berättigade behov, och det är inte internationellt 
ovanligt att ambassadområden utvecklas till ogästvänliga miljöer, men kvarteren i detta 
ärende utgör en del av Nationalstadsparken och höga krav måste ställas på att finna 
utformning så att också samtidigt allmänhetens yttre miljö förbättras. Miljöpartiet 
efterfrågar en tydligare styrning av ingrepp i den yttre miljön i Nationalstadsparken och 
att säkerhetslösningarna anpassas bättre.      
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 Tillhör § 15, bilaga F1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 15 
 

 Överenskommelse om exploatering 
 för bostäder och hotell inom 
 fastigheten Marieberg 1:26 (kv 
 Snöflingan och Iskristallen) på 
 Kungsholmen med Skanska. 

 Genomförandebeslut 
 

 Marknämnden 2006-06-15 
 

Mikael Söderlund m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
 

 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Det är bra att det initiativ till ny bebyggelse som den borgerliga majoriteten tog i augusti 
1999 nu blir verklighet. Samtidigt är det oacceptabelt att detta projekt – snart sju år 
senare – inte är förverkligat ännu.  
 
Vi hade dessutom gärna sett en högre exploatering och att parkeringstalet i bostadsdelen 
av projektet uppgår till 1,0. 
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 Tillhör § 15, bilaga F2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 15 
 
 Exploaterngsavtal kv Snöflingan 
 och Iskristallen 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 

Särskilt uttalande 
 
Miljöpartiet tycker att Gjörwellsgatan borde ha planerats att läggas igen i anslutning till 
Rålambshovsparken för att knyta samman det gröna gaturummet på Lindhagensgatan 
med stranden vid Riddarfjärden. På så sätt ersätts den parkmark som tas i anspråk med 
ny parkmark. 
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 Tillhör § 16, bilaga G1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Överdäckning och markanvisningar 
 vid Södra Station 
 
 Leif Rönngren m fl (s) 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
  
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
I det fortsatta arbetet med att förverkliga detta projekt bör den större exploateringen 
vara huvudalternativ. Samtidigt är det avgörande att Maria Elementar och Södra Latin 
inte förlorar möjligheten att erbjuda skolgård åt sina elever. I ett kommande planarbete 
ska utredning ske i samarbete med SISAB och skolorna om att en exploatering även 
skulle kunna omfatta del av fastigheten Östergötland 29 (Södra Latin). Dessutom är det 
viktigt att man i planbarbetet anstränger sig för att få en långsiktigt hållbar 
parkeringssituation i området. 
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 Tillhör § 16, bilaga G2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 16 
 
 Överdäckning och markanvisningar 
 vid Södra Station 
 
 Kajsa Stenfelt (v) 
 Åsa Romson (mp) 
 

Förslag till beslut 
 
Att avslå förslaget 
 
Att anföra följande: 
 
Att överdäcka järnvägen vid Södra Station är positivt för utemiljön i området där väldigt 
många människor rör sig varje dag. Det är dock svårt att se hur ytterligare hus kan 
anläggas i parken.  
 
Förslaget att börja planera punkthus på Södra Latins skolgård är helt oacceptabelt 
eftersom det skulle förstöra den enda utelekplats som eleverna vid Maria Elementar har, 
skulle ta bort oersättliga träd och förstöra kulturvärden som varit grund för att 
Stadsmuseet tidigare motsatt sig förslag att komplettera Södra Latin med mindre 
byggnad för musikundervisningen. Förslaget är inte heller förankrat vare sig på Södra 
Latin eller i stadsdelsnämnden, att komma med det dagen efter att studenterna går på 
sommarlov känns inte bra. 
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 Tillhör § 18, bilaga H 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 18 
 

Överenskommelse om exploatering 
för bostäder och lokaler inom 
fastigheten Sabbatsberg 16 m m i 
Vasastaden med Locum, Anders 
Bodin m fl. Genomförandebeslut 
 
Mikael Söderlund m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 

 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Det är oerhört glädjande att det arbete med att utveckla Sabbatsbergsområdet som den 
förra borgerliga majoriteten initierade redan i november 1999 nu kommit till den punkt 
där en överenskommelse om exploatering finns.  
 
Det råder en väldigt ansträngd parkeringssituation i området. Det är därför angeläget att 
öka antalet parkeringsplatser i området för att uppnå en långsiktigt hållbar situation. 
 
Vidare borde det vara en självklarjet att staden namnger kvarter och gator i det nya 
Sabbatsbergsområdet efter Astrid Lindgrens sagofigurer. Astrid Lindgren är en av vårt 
lands allra största författare och tveklöst en av världens mest kända svenskar. Hennes 
härliga böcker har roat barn och vuxna i decennier. Sabbatsbergsområdet har en naturlig 
koppling till Astrid Lindgren, som i så många år bodde i Vasastan. Dessutom utspelar 
sig flera av hennes böcker i Stockholms innerstad. 
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 Tillhör § 20, bilaga I1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 20 
 

Godkännande av 
investeringsutgifter och 
genomförande av kv Erik i 
Bromsten. Genomförandebeslut 
 
Marknämnden 2006-06-15 
 

 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 

Gabriel Marawgeh (kd) 
 

 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Det saknas en tillfredsställande redovisning av parkeringssituationen i ärendet. För att få 
en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för ett 
parkeringstal på 1,0. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (40)    

 
 
 Tillhör § 20, bilaga I2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 20 
 
 Exploateringsavtal, kv Erik, 
 Bromsten 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 

Förslag till beslut 
 
Att avslå förslaget 
 
Att anföra följande: 
 
Bällstaån/Spångaån med dess vattentillgång och vattenkvalité är väsentlig för staden 
och stor hänsyn skall tas till detta. Miljöpartiet vill se en krympning och omarbetning av 
detta projekt 
för att flytta det ytterligare från Spångaån, vars stränder bör trädplanteras. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (41)    

 
 
 Tillhör § 22, bilaga J1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 22 
 

Överenskommelse om exploatering 
för bostadsändamål med 
tomträttsupplåtelse inom 
fastigheten Skärkarlen 8 i 
Blackeberg med AB 
Familjebostäder. 
Genomförandebeslut 
 
Mikael Söderlund m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 

 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
I stadsdelen Blackeberg har hyresrätten en fullkomligt dominerande ställning som 
upplåtelseform med 95 procent hyresrätter och 5 procent bostadsrätter. Hade 
socialdemokraterna menat allvar med sin retorik om att eftersträva blandade 
upplåtelseformer så borde de nu föreslagna kompletteringarna ha byggts till 
bostadsrätter. 
 
I ärendet saknas en fullständig redogörelse för hur parkeringsbehovet tillgodoses. För 
att få en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för ett 
parkeringstal på 1,0. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (42)    

 
 Tillhör § 22, bilaga J2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 22 
 

Överenskommelse om exploatering 
för bostadsändamål med 
tomträttsupplåtelse inom 
fastigheten Skärkarlen 8 i 
Blackeberg med AB 
Familjebostäder. 
Genomförandebeslut 
 
Åsa Romson (mp) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 

 
 

Förslag till beslut 
 
Att avslå förslaget 
 
Att anföra följande: 
 
 
Planen är olämplig att genomföra då bebyggelsen sker på grönmark som inte på ett bra 
sätt kan kompenseras. Blackebergs stadsdels stora charm ligger mycket i de vackra 
naturstråken och stora träden i området. I området finns stora tallar och ekar som delvis 
kommer att fällas. Området är del av en skolfastighet som istället kunde ha utvecklas för 
skoleleverna. 
 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (43)    

 
  
 Tillhör § 23, bilaga K1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 23 
 

Markanvisning för bostäder inom 
fastigheten Blackeberg 2:1 i 
stadsdelen Blackeberg till AB 
Svenska Bostäder. Inriktningsbeslut 
 
Mikael Söderlund m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 

 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att delvis bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
 
I stadsdelen Blackeberg har hyresrätten en fullkomligt dominerande ställning som 
upplåtelseform med 95 procent hyresrätter och 5 procent bostadsrätter. Därför bör den 
aktuella marken anvisas till en byggherre som vill tillföra nya bostadsrätter till området. 
Det är uppenbart att socialdemokraternas tal om att eftersträva blandade 
upplåtelseformer bara är tom retorik. 
 
För att få en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för 
ett parkeringstal på 1,0. 
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 Tillhör § 23, bilaga K2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 23 
 
 Markanvisning för bostäder inom 
 fastigheten Blackeberg 2:1 i 
 stadsdelen Blackeberg till AB 
 Svenska Bostäder. Inriktningsbeslut 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 

Förslag till beslut 
 
Att avslå förslaget 
 
Att anföra följande: 
 
Marken är grönmark som det är svårt att på ett bra sätt kompenseras för varför det 
behöver finnas väldigt starka skäl för exploatering. Det byggs mycket bostäder i 
Hässelby-Vällingby och att få ytterligare tillskott av hyresbostäder är här inte det mest 
prioriterade. Svenska bostäder bör få tillfälle att pröva sina lågenergilösningar i ett annat 
projekt. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (45)    

 
  
 Tillhör § 24, bilaga L1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 24 
 
 Detaljplan för Margretero 
 
 Leif Rönngren m fl (s) 
 Kajsa Stenfelt (v) 
 Åsa Romson (mp) 
 
 

 

Förslag till beslut 
 
att  i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att  därutöver anföra följande: 
 

Det är positivt att kvarteren vid Bälstabro byggs om till bostäder, men med 
den stadskaraktär som området har bör verksamhetslokaler blandas in i 
bottenplanen. Det är viktigt att utbyggnaden av tvärbanan fortskrider för 
att få bra kollektivtrafikförsörjning av området. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (46)    

 
  
 Tillhör § 24, bilaga L2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 24 
 
 Detaljplan för del av kv 
 Margretero i Mariehäll. Remiss 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Det är positivt att kvarteren vid Bälstabro byggs om till bostäder, men med den 
stadskaraktär som området har bör verksamhetslokaler blandas in i bottenplanen. Det är 
viktigt att utbyggnaden av tvärbanan fortskrider för att få bra kollektivtrafikförsörjning 
av området. 
 
För att få en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för 
ett parkeringstal på 1,0.  
 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (47)    

  
  
 Tillhör § 26, bilaga M1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 26 
 
 Detaljplan för del av kv 
 Ordensgraden m fl i stadsdelen 
 Nockebyhov. Remiss 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att delvis bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Marken i det aktuella ärendet bör säljas istället för att upplåtas med tomträtt. 
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 Tillhör § 26, bilaga M2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 26 
 
 Detaljplan för del av kv 
 Ordensgraden m fl i stadsdelen 
 Nockebyhov. Remiss 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 

Förslag till beslut 
 
Att avslå förslaget 
 
Att anföra följande: 
 
Miljöpartiet har avvisat exploatering på denna plats eftersom det riskerar den viktiga 
spridningskorridor som finns mellan naturreservatet vid Judarnsjön och Mälarstranden. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (49)    

 
 
 Tillhör § 28, bilaga N 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 28 
 
 Upplagsområdet Snösätragränd i 
 Rågsved 
 
 Leif Rönngren m fl (s) 
 Kajsa Stenfelt (v) 
 Åsa Romson (mp) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt  
 
att därutöver anföra följande 
 

Marknämnden ämnar inte förlänga avtalet och ger därmed kontoret i 
uppdrag att planera för avflytt och evakuering av befintliga företag i 
området inför 2009-12-31. 
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 Tillhör § 29, bilaga O 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 29 
 

Ändrad markanvisning för 
bostadsändamål i stadsdelen 
Västertorp till NCC Boende AB 
inom område beläget på 
fastigheterna Isdubben 6 och 
Västberga 1:1 samt inom område 
beläget på fastigheten Västertorp 
1:2 invid fastigheten Isläggen 1. 
Inriktningsbeslut samt 
planbeställning 
 
Mikael Söderlund m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 

 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Marken i det aktuella ärendet bör säljas till exploatören istället för att upplåtas med 
tomträtt.  
 
Det saknas en tillfredsställande redovisning av parkeringssituationen i ärendet. För att få 
en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för ett 
parkeringstal på 1,0. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (51)    

 
 Tillhör § 30, bilaga P1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 30 
 
 Detaljplan för del av kv Årstaäng i 
 Liljeholmen. Remiss 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
2. att därutöver anföra följande: 
 
För att få en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för 
ett parkeringstal på 1,0. 
 
 
 
 

 
 
  
 
 
  
 
 



  MN 2006-06-15 (52)    

 
 

 Tillhör § 30, bilaga P2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 30 
 
 Detaljplan för del av kv Årstaäng i 
 Liljeholmen. 
                                                                                                                                     
 Kajsa Stenfelt (v)                                                          
                                                                       
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att  som svar på remissen överlämna och i huvudsak åberopa kontorets tjänsteutlåtande, 
 
att  uttala att stadsdelsnämndens begäran om en fyraavdelnings förskola i området bör 
      tillgodoses, samt 
 
att  anföra följande: 
 
Förskolesituationen i nybyggda Årstadalsområdet är mycket ansträngd. I och med att 
förskolelokaler inte planerades i området från början är det en eftersläpande brist på 
lokaler och prognoserna pekar mot att stadsdelsnämnden kommer har ett behov av 
ytterligare 200 platser i området under de närmaste åren. Områdets läge gör också att 
familjer inte kan hänvisas till andra förskolor i stadsdelsnämndens område (där är det 
för övrigt också fullbelagt). En förskola om helst fyra avdelningar skall därför ingå i 
projektet. 
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 Tillhör § 31, bilaga Q 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 31 
 

Överenskommelse om exploatering 
för bostäder vid kv Gåshällan i 
Kärrtorp med Svenska Bostäder. 
Genomförandebeslut 
 

 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 

Gabriel Marawgeh (kd) 
 

 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
2. att därutöver anföra följande: 
 
För att få en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för 
ett parkeringstal på 1,0. 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (54)    

 
 Tillhör § 33, bilaga R1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 33 
 
 Detaljplan för del av kv 
 Jämlikheten m m i stadsdelen 
 Bagarmossen. Remiss 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Marken i det aktuella ärendet bör säljas till exploatören istället för att upplåtas med 
tomträtt.  
 
Det saknas en tillfredsställande redovisning av parkeringssituationen i ärendet. För att få 
en långsiktigt hållbar parkeringssituation i området krävs att det planeras för ett 
parkeringstal på 1,0. 
 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (55)    

 
 Tillhör § 33, bilaga R2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 33 
 
 Detaljplan för del av kv 
 Jämlikheten i stadsdelen 
 Bagarmossen. 
 
 Kajsa Stenfelt (v) 
 Åsa Romson (mp) 
 
 
                                                                      
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att  avslå kontorets förslag, samt 
 
att  anföra följande: 
 
Den föreslagna byggnationen innebär ett oacceptabelt intrång i grönområde i nära 
anslutning till Nackareservatet och avslås därför. 
 
 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (56)    

 
 Tillhör § 34, bilaga S 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 34 
 
 Ändrad inriktning och detaljplan 
 för Sjöstadsporten inom Hammarby 
 Sjöstad 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Vi hade gärna sett att de båda högre husen hade blivit ännu högre för att ytterligare 
markera kvarterets funktion som entré till Hammarby Sjöstad.  
 
Vidare borde marken i lämpliga fall säljas till exploatören istället för att som nu 
upplåtas med tomträtt. 
 
Det är beklagligt att våra farhågor om att antalet parkeringsplatser blev alldeles för få 
har besannats i detta annars så lyckade projekt. Dagens situation är ohållbar och det är 
angeläget området snarast tillförs nya parkeringsmöjligheter. 
 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (57)    

 
 
 Tillhör § 36, bilaga T 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 36 
 
 Hammarbybacken 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 

Särskilt uttalande 
 
Det är viktigt att de ekologiska värdena beaktas vid förändringar vid Hammarbybacken. 
Området är en viktig spridningskorridor mellan Nackareservatet och Årstaskogen. 
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 Tillhör § 40, bilaga U1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 40 
 
 Markanvisningstävling avseende 
 etablering av stormarknad och  
 bostäder vid Hjulsta bollplan 
 Akalla 4:1 
 
 Leif Rönngren m fl (s) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt  
 
att därutöver anföra följande 
 

Marknämnden anser att markanvisningstävlingen även ska omfatta 
ytterligare delar såsom den lokala idrottens förutsättningar och ett mer 
omfattande bostadsbyggande. Det är även viktigt att trafiklösningar tas 
fram i väntan på att E18 färdigställs. 
 
 
 
 
 



  MN 2006-06-15 (59)    

 
 Tillhör § 40, bilaga U2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 40 
 
 Markanvisningstävling avseende 
 etablering av stormarknad och  
 bostäder vid Hjulsta bollplan 
 Akalla 4:1 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 

 
1. att delvis bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
I det aktuella ärendet bör marken säljas istället för att upplåtas med tomträtt. 
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 Tillhör § 40, bilaga U3 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 40 
 
 Markanvisningstävling avseende 
 etablering av stormarknad och 
 bostäder vid Hjulsta bollplan inom 
 fastigheten Akalla 4:1 stadsdelen 
 Tensta 
 
                                                                  Kajsa Stenfelt (v) 
                                                                  Åsa Romson (mp) 
                                                                 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att  avslå kontorets förslag, samt 
 
att  anföra följande: 
 
När stormarknader och lågprisaffärer etableras skall det göras i kollektivtrafiknära lägen 
och inte på ett sätt som negativt påverkar befintliga centra. 
 
Den gjorda konsekvensanalysen visar att etablering av en stormarknad på  Hjulsta 
bollplan kan få förödande konsekvenser för Tensta Centrum som riskerar att utarmas. 
Detta drabbar i sin tur icke bilburna kunder. Läget på Hjulsta bollplan gör att 
stormarknaden huvudsakligen skulle rikta sig till bilburna kunder och med en 
tillfartsväg som alstrar ökad biltrafik genom bostadsområdet. Kompensationen för den 
ianspråktagna bollplanen är inte heller tillräckligt utredd.  
 
Vad som skulle gynna Tensta Centrum är etablering av större arbetsplatser som ger 
både arbetstillfällen och ökat kundunderlag. 
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 Tillhör § 43, bilaga V1 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 43 
 
 Markanvisning för bostäder inom 
 del av fastigheten 
 Hammarbyhöjden 1:1 till Wåhlins 
 fastigheter AB. Inriktningsbeslut 
 
                                                                   Leif Rönngren m fl (s) 
                                                                    Kajsa Stenfelt (v) 
                                                                   Åsa Romson (mp)                                                         
                                                                    
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att  avslå kontorets förslag och att anföra följande: 
 
 I dagsläget är nämnden inte beredd att markanvisa i detta projekt. Dels utifrån lokala 
 synpunkter som framkommit i processen och dels utifrån att det aktuella området 
 behöver sättas i ett sammanhang. Den aktuella marken finns i nära anslutning till 
 Globenområdet. Där har omfattande exploatering skett. Ytterligare diskuteras i 
 förslagen om den s.k. Evenemangsstaden. Nämnden vill att eventuell framtida 
 markanvisning behandlas i det fortsatta arbetet med dessa förslag. 
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 Tillhör § 43, bilaga V2 
 
 Marknämnden 2006-06-15 
 
 Tillhör ärende nr 43 
 
 Markanvisning för bostäder inom 
 del av fastigheten 
 Hammarbyhöjden 1:1 i 
 Johanneshov till Wåhlins 
 fastigheter AB. Inriktningsbeslut 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 

 
Marknämnden beslutar 

 
1. att delvis bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Marken i det aktuella ärendet bör säljas till exploatören istället för att upplåtas med 
tomträtt.  
 
I projektet föreslås att parkeringsbehovet ska lösas med markparkering utmed 
angöringsgatan. Då bör parkeringstalet uppgå till 1,0 platser per lägenhet för att få en 
långsiktigt hållbar parkeringssituation i området. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


